
Protokół Nr XLIX/14 

z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej 

w dniu 8 sierpnia 2014 roku 
 

         Otwarcia XLIX sesji Rady Miejskiej w Karlinie dokonał Pan Piotr Gwóźdź 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie o godzinie 10
00 

w auli Karlińskiego 

Ośrodka Kultury przy ulicy Parkowej 1 w Karlinie. Powitał zebranych radnych, 

zaproszonych gości, radnych wybranych do Miejskiej Rady Seniorów oraz 

pozostałych mieszkańców Gminy Karlino (listy obecności załączono do 

protokołu). 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności, na której 

widnieje 15 podpisów stwierdził prawomocność obrad. 

 

Ad. 1b  

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że 

radni otrzymali porządek obrad wraz z materiałami na dzisiejszą sesję i zapytał czy 

są jakieś propozycje zmian do porządku, kiedy nie zostały zgłoszone  

zaproponował wprowadzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie 

Mielno pomocy finansowej. Dodał, że projekt uchwały został przedstawiony 

radnym, temat jest im znany, ponieważ został omówiony na wspólnym 

posiedzeniu komisji, a pozostałym obecnym wyjaśnił, że Gmina Mielno zwróciła 

się z prośbą o pomoc finansową celem wsparcia obsługi prawnej szeroko pojętej 

dotyczącej lokalizacji elektrowni atomowej w gminie Mielno. Zaproponował, aby 

projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie Mielno pomocy finansowej został 

ujęty w porządku obrad jako punkt 7l).  

Propozycja wprowadzenia projektu uchwały do porządku obrad jako punkt 

7l) został przyjęta w wyniku jednomyślnego głosowania. 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) stwierdzenie prawomocności obrad,  
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b) przyjęcie propozycji zmian do porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Miejskiej. 

2. Wolne wnioski i informacje. 

3. Odpowiedzi Burmistrza na wnioski. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Karlina o pracy w okresie międzysesyjnym 

oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

5. Przygotowanie szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2014/2015. 

6. Informacja dotycząca działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej za 6 miesięcy 2014 roku. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Karlino na 2014 rok, 

b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Karlino na lata 2014 – 

2025, 

c) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Karlino na  

2014 rok, 

d) w sprawie zaciągnięcia pożyczki. 

e) zmiany uchwały w sprawie  przyjęcia Miejsko – Gminnego Programu 

Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy 

Karlino na rok 2014, 

f) ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, określenia wysokości opłat za 

świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Karlino, oraz warunków 

częściowego zwolnienia z tych opłat, 

g) zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Karlino, 

udostępnionych dla operatorów i przewoźników publicznego transportu 

zbiorowego, oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków, 

h) wyrażenia zgody na wynajęcie na czas nieoznaczony w trybie 

bezprzetargowym, części nieruchomości gruntowej położonej na terenie 

miasta Karlino – obręb 0005,  

i) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu,  

j) nabycia  nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb 

Poczernino,  

k) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie Statutu Gminy 

Karlino, 

l) udzielenia Gminie Mielno pomocy finansowej.   

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Odpowiedzi Burmistrza na zapytania. 
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10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzednich sesjach. 

11. Zakończenie XLIX sesji Rady Miejskiej w Karlinie. 

 

Ad. 1c 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że 

protokół z XLIVIII sesji Rady Miejskiej był do wglądu w Biurze Rady, część 

radnych otrzymała kopie elektroniczne. Następnie zapytał, czy są uwagi do treści 

protokołu?  

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że ma 

kilka uwag do tego protokołu, ponieważ na poprzedniej sesji była możliwość 

wysłuchania kolejnych oszczerczych wypowiedzi Pani Moniki Kuzmierskiej na 

jego temat, co można przeczytać w protokóle, ale tego co mówiła Pani 

Semenowicz nie ma. Pani Kuzmierska stwierdziła, że Pan Piłkowski był 

inicjatorem zmiany organizacji ruchu na ulicy Chrobrego i zbierał podpisy, a nie 

jest to prawdą. Robiła to Pani Kuzmierska i między innymi z powodu 

przeszkadzających jej samochodów Pana Żeliszczaka. Pani Anna Semenowicz 

przypomniała, że kiedy Pan Piłkowski zwrócił uwagę Panu Żeliszczak iż ten 

blokuje drogę swoim samochodem, odniósł się do interweniującego w sposób 

bardzo niegrzeczny. Nie ma również protokole odpowiedzi Burmistrza na 

pozytywną wypowiedź na temat Biegu Papieskiego porównującego do tego co 

działo się w roku poprzednim, wówczas Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że 

,,pochwały z niektórych ust mogą być obelgą”, ta wypowiedź to kolejne 

świadectwo jego kultury, a  takie wypowiedzi powinny znajdować się w protokóle. 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zapytał, czy 

ktoś ma jeszcze jakieś uwagi do protokołu, po czym dodał, że Pan Piłkowski jest 

jednym z radnych, który dostaje ten protokół drogą elektroniczną, a ten dotarł do 

niego ponad tydzień temu i zapytał, w którym fragmencie tego protokołu się Pan 

Piłkowski nie zgadza, to jaka miała by być ta treść. Następnie dodał, że                      

w materiałach na sesję znajduje się tekst jednolity statutu Gminy Karlino                    
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w którym wyraźnie jest napisane, co to jest protokół sesji, że jest on wykonywany 

w formie streszczenia, a jeśli Pan Piłkowski chciałby, żeby wszystko było 

zacytowane, to prosi go, aby wskazał na której stronie, w którym fragmencie ma 

się znaleźć dokładny zapis. Na dobrą sprawę należałoby zarządzić przerwę, tekst 

protokołu wyciągnąć, zacytować słowa Pana Piłkowskiego, które chciałby 

umieścić i dopiero przejść do głosowania. To niepotrzebne przedłużanie, chociaż 

do wszystkich radnych kierowana była taka sama prośba, żeby jeżeli ktoś ma 

jakieś uwagi, powinien je zgłaszać, wówczas zostałyby one na bieżąco ujęte.  

Pan Bogdan Piłkowski potwierdził, że protokół został przesłany dosyć dawno, ale 

jest to sezon urlopowy i on też nie jest cały czas w domu, dlatego protokół czytał 

dwa dni temu i kiedy był w Biurze Rady to wspominałem, że takie są luki i braki          

i że będzie to przedstawiał na sesji. Faktycznie nie zaznaczył, na których to jest 

stronach, która to jest minuta, ale nie wiedział, że dzisiaj będą takie wymagania           

i pytania o stronę. Padły te słowa Burmistrza, to jest fakt, na było to po 

pozytywnej wypowiedzi na temat organizacji Biegu Papieskiego.  

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie poprosił Pana 

Piłkowskiego, żeby ten zgłaszając poprawki do protokołu zacytował tekst bardzo 

spokojnie, który przepisze Pani Ilona i zostanie on umieszczony w odpowiednim 

fragmencie tego protokołu, a wtedy radni przystąpią do głosowania. Nie chce 

sytuacji kiedy coś zostanie przegłosowane, a Pan Piłkowski na następnej sesji 

ponownie wróci do tematu, ponieważ miał coś innego na myśli.  

Radny Rady Miejskiej w Karlinie Pan Bogdan Piłkowski dodał, że wydaje mu 

się, że mówi spokojnie i jest to zrozumiałe dla wszystkich. 

Pan Piotr Gwóźdź oznajmił, że sądząc po reakcji Pani Semenowicz, która została 

wywołana przez Pana Piłkowskiego wypowiedź jej nie do końca tak jest taka,           

w jaki sposób została przedstawiona, dlatego prosi Pana Piłkowskiego  o ponowne 

przedstawienie tego, co powinno być zapisane.  
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Radny Bogdan Piłkowski powiedział, że w protokóle nie ma pełnej wypowiedzi 

Pani Anny Semenowicz, która stwierdziła, że to Pani Kuźmierska była razem             

z mamą i zbierały podpisy. Jest gotów przygotować na następną sesję te fragmenty, 

których brakuje, żeby można było to odsłuchać, bo na dzisiaj tego nie ma.      

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że  

protokół przyjmuje cała Rada, a uwagi jakie zgłasza Pan Piłkowski można przyjąć 

poddając pod głosowanie, albo odrzucić i przyjąć protokół w takiej wersji, w jakiej 

został rozesłany radnym. Dodał, że dyskusja Pana Piłkowskiego, którą rozpoczął           

i tak znajdzie się w kolejnym protokóle, może nie słowo w słowo, bo nie ma takiej 

potrzeby. Poprosił Radę o głosowanie, czy uwzględnione w tym protokóle będą 

uwagi zgłoszone przez Pana Piłkowskiego, czy nie. Jeżeli nie będą uwzględnione 

należy wówczas przejść do głosowania nad protokółem, który został sporządzony  

i został przesłany radnym. Następnie zapytał kto jest za uwzględnieniem uwag 

zgłoszonych przez Radnego Pana Piłkowskiego w protokole z XLVIII sesji Rady 

Miejskiej odbytej w dniu 27 czerwca 2014 roku?  

Za uwzględnieniem zgłoszonych uwag głosował 1 radny, 14 było przeciwnych, 

nie było wstrzymujących się od głosu. W wyniku głosowania uwagi zgłoszone 

przez Pana Piłkowskiego zostały odrzucone.  

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o głosowanie nad przyjęciem protokółu                    

w wersji, która została już sporządzona z XLVIII sesji Rady Miejskiej w Karlinie.  

Za przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych, 1 głos przeciwny, 1 głos 

wstrzymujący. Protokół Nr XLVIII z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu              

27 czerwca 2014 roku został przyjęty w wyniku jawnego głosowania.  

Pan Bogdan Piłkowski głosował przeciw. 

 

Ad. 2  

Grzegorz Jagodziński Ks. Parafii Mierzyn zaprosił wszystkich mieszkańców na  
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jubileusz 25-lecia Parafii w Mierzynie, który przypada w dniu 1 września 2014 r., 

ale ponieważ jest to poniedziałek, to w związku z tym uroczystości odbędą się            

w ostatnią sobotę wakacji, tj. 30 sierpnia 2014 r. Dodał, że zakończony został 

remont kościoła parafialnego w Mierzynie, na który w głównej mierze otrzymano 

środki zewnętrzne, od Gminy ponad 1 000 000,00zł. za co chciałby podziękować. 

Powiedział, że Msza Święta odbędzie się o godz. 12
00 

, odprawi ją Ks. Biskup 

Edward Dajczak, po Mszy odbędzie się prezentacja multimedialna, będzie to zarys 

historii Parafii Mierzyn, następnie od 14
30 

do 20
00 

będzie odbywał się festyn na 

boisku przy świetlicy w Mierzynie. Na uroczystości zostali zaproszeni goście, 

ponieważ parafia znajduje się na terenie dwóch powiatów Białogard i Koszalin, 

będą obecni ich przedstawiciele, przedstawiciele Województwa oraz posłowie              

i senatorowie, a jeżeli taka będzie możliwość, również przedstawiciele PROW-u, 

od którego parafia otrzymała 500 000,00zł. Jeszcze raz zaprosił wszystkich 

radnych, sołtysów oraz wszystkich mieszkańców Gminy Karlino. Podziękował 

także Panu Burmistrzowi Waldemarowi Miśko za to, że tego samego dnia będą 

wszystkie „siły gminne” w tej samej miejscowości.  

Pani Zuzanna Rusiecka Radna Miejskiej Rady Seniorów powiedziała, że 

obserwowała sesje Rady Miejskiej przychodząc na sesje oraz ich transmisje               

w telewizji, kiedyś przewodniczyła Radzie w dawnej kadencji i tyle jadu nigdy nie 

widziała. Dodała, że jest zbulwersowana i zastanowiłaby się, czy startować do 

takiej Rady i współczuje innym Radnym, którzy muszą wytrzymać całą kadencję.   

Pan Janusz Mazur mieszkaniec Lubiechowa zwrócił się z pytaniem czy śmieci 

w Karlinie oraz innych miejscowościach również wywożone są co dwa tygodnie? 

Uważa, że jest to zbyt rzadko, ponieważ jeśli jest śmieci zbyt dużo wysypywane są 

one poza pojemnikami i widać psy roznoszące je po okolicy. Poruszył temat dróg, 

które są budowane, które tak bardzo są potrzebne w Lubiechowie. Jedna z dróg nie 

jest zbudowana do końca, ok. 5m jest pozostawione i mówiono mu, że to 

najprawdopodobniej zostanie zrobione, ale nie ma konkretnej odpowiedzi na ten 

temat, droga się zaczyna i nie kończy. Droga jest wąska, bo ma ok. 3m szerokości    

i w żaden sposób nie zmieszczą się na niej dwa mijające się samochody, to 
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powinna być droga dwukierunkowa, ponieważ jest to droga ślepa. Przykładem 

takich dużych teraz w Polsce błędów są ronda, które już na etapie projektów są źle 

zaprojektowane, podobnym przykładem tu w Karlinie jest most, może nie jest 

zbudowany przez Gminę ale gospodarz powinien tego dopilnować, żeby most był 

odpowiedniej szerokości. Następnie przypomniał, że na sesji i na spotkaniu                    

z Burmistrzem w Lubiechowie zadawał pytania dotyczące parku w Lubiechowie, 

który znajduje się pod nadzorem Konserwatora Zabytków, jedna jego część należy 

do Gminy, a druga do Lasów Państwowych i Burmistrz powiedział, że stara się, 

ten park odzyskać, żeby cały należał do Gminy, wówczas zostanie on 

zrewitalizowany, jednak nie zostało powiedziane, kto będzie się nim opiekował. 

Pan Mazur podkreślił, że remontuje pałac w Lubiechowie i podjął by się również 

opieki nad tym parkiem lub podjęłoby się tego stowarzyszenie jakie powstało, 

które jest już zarejestrowane w KRS-ie. Ponieważ  pojawił się chętny do kupna 

parku, który sam informował o chęci zakupu, zadał pytanie, czy faktycznie ktoś się 

interesuje się kupnem tego parku i czy te informacje zostały potwierdzone? Dodał, 

że ponieważ buduje się drogi, cztery lata temu złożył do Energii pismo o warunki, 

ale odpowiedziano, że nic nie będzie robione, a chodziło o to, by zostały położone 

rury, żeby nie rozkopywali dróg, które się buduje. Powiedział jeszcze tylko tyle, że 

zgadza się z Panią, która stwierdziła, że jest mnóstwo jadu tutaj, ale uważa, że 

Przewodniczący Rady Miejskiej powinien konkretnie prowadzić sesje                            

i podejmować zdecydowane decyzje.  

Pan Leszek Matusik reprezentant Stowarzyszenia „Nasz Dom Biesiekierz” 

zabrał głos i powiedział, że stowarzyszenie zajmuje się posadowieniem elektrowni 

wiatrowych na terenie całego kraju, stąd jego obecność na sesji. Przypomniał, że  

w marcu lub kwietniu odbyło się w Mierzynie spotkanie z inwestorem oraz 

Zastępcą Burmistrza w kwestii posadowienia elektrowni na terenie Gminy Karlino 

i w tej sprawie chciałby zadać pytanie Zastępcy Burmistrza i prosi o pisemną 

odpowiedź, czy zostały poczynione jakiekolwiek rozmowy w kwestii tego, co 

będzie jeśli mieszkańcy sprzeciwią się w Sołectwie Mierzyn Ubysławice                     

w posadowieniu w odległości 800 m (bądź mniejszej) elektrowni wiatrowych od 
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domu, bo odległość ta wynosi 535 m. Następnie zwrócił się do Pana Burmistrza           

i powiedział, że przyjechał w dniu dzisiejszym również dlatego, bo zaniepokoił go 

fakt, iż Rada Gminy która jest organem uchwałodawczym, wydaje pieniądze,                

a sprzeciw mieszkańców do niej nie dotarł, zapytał, co ze sprzeciwem dotyczącym 

lokalizacji elektrowni wiatrowej pod którym znajduje się 150 podpisów, co zostało 

poczynione w tej kwestii, czy Rada Gminy została o tym poinformowana, czy 

Rada Gminy wie, że autorytety, którymi posługuje się, praktycznie inwestorzy              

z całego kraju i wójtowie promują Pana Zagubienia z Politechniki Koszalińskiej, 

który jest inżynierem od hałasu i zgodził się z tym, że jest także inwestorem                 

i posiada firmę wiatraczną. Zapytał, jak można się opierać na opiniach ludzi, 

którzy sami stawiają elektrownie wiatrowe. Następnie zapytał, czy apel do 

Burmistrza i Rady Miejskiej w Karlinie, również został przekazany i w jakim 

terminie, czy zostały wstrzymane procedury ze względu na sprzeciw społeczności 

lokalnej Sołectwa Mierzyn i Ubysławice. Przedstawić obecnym, co w dniu 

dzisiejszym złoży w biurze podawczym i zwrócił się do Burmistrza z prośbą, aby 

tym razem Urząd był przejrzysty w działaniu i aby te dokumenty dotarły do 

Radnych, którzy będą podejmowali w tej kwestii decyzje. Zwrócił się do 

Burmistrza Pana Waldemara Miśko i oznajmił, że rozumie, iż dla Pana Burmistrza 

dokument NIK nie jest wiarygodny, ale w ostatniej publikacji po protestach                       

w Warszawie NIK opublikował dokument i potwierdził obawy względem 

posadowienia elektrowni wiatrowych na terenie naszego kraju, po prostu nikt nad 

tym nie panuje. Chciałby również przypomnieć, że Marszałek Województwa 

Mazurskiego wprowadził odległość dwóch kilometrów w obawie o zdrowie i życie 

mieszkańców, a także dobra materialne naszego kraju oraz mieszkańców, czyli 

chodzi tutaj o ich majątki, które zostaną narażone na drastyczną utratę wartości 

nieruchomości. Przypomniał, że jeden wiatrak wyłącza spod zabudowy 70-80 ha            

i jest to minimum. Dodał, że jest publikacja NIK, który potwierdza to co 

powiedział, dlatego bardzo prosi radnych, aby zapoznali się oni z tym 

dokumentem przed podjęciem decyzji. Poinformował, że ukazała się publikacja 

prof. dr inż. Barbary Lebiedowskiej i prof. dr hab. inż. Marka Lebiedowieskiego, 

są  to autorytety polskie, które nie wiedzieć dlaczego nie są brane pod uwagę, a są 
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brane autorytety takie jak Pan Zagubień i nie rozumie dlaczego, skoro sam 

prowadzi te inwestycje na terenie naszego kraju, a na dowód tego załączył KRS 

ich firm, bo nie można stać ,,po dwóch stronach mocy”. Poprosił ponownie 

radnych, aby odnieśli się do tego wszystkiego ze spokojem i przemyśleli  decyzję, 

a także wstrzymali wszelkie prace dotyczące posadowienia tych elektrowni na 

terenie Sołectwa Mierzyn i Ubysławice, ponieważ uważa, że nie można tych ludzi 

narażać na utratę zdrowia i życia pod przykrywką zielonej energii. Dzisiaj to będą 

jakieś pieniądze, bo burmistrzowie i wójtowie zasłaniają się dochodami do 

budżetu gminy, że będą chodniki i inne cuda, ale tak naprawdę wiadomo, że 

elektrownie wiatrowe doprowadzają w konsekwencji do wyludnienia, może lepiej 

by było zastanowić się, jak ściągnąć inwestorów, aby ci ludzie mogli pracować,             

a nie korzystać z opieki w GOPS-ie. Następnie zapytał, ile powstało miejsc pracy 

w związku z posadowieniem na terenie Gminy Karlino elektrowni wiatrowych, ile 

miejsc pracy zaproponował inwestor, ponieważ obawia się, że ta cyfra to zero,              

a wszystko co przedstawiają inwestorzy łącznie z Burmistrzem jest demagogią, 

kłamstwem, obłudą. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź przerwał Panu 

Matusikowi wystąpienie i zaznaczył, że nasz statut mówi o tym, iż gość 

zaproszony na sesję ma 5 min na wyrażenie swoich informacji, a przy tej 

wypowiedzi ten czas dobiegł końca, a nawet już minął, dlatego prosi, żeby obyło 

się bez kryptoreklamy Stowarzyszenia, należy zadawać tylko konkretnie pytania, 

które zostaną zaprotokołowane, aby Pan Matusik nie rozwodził się nad tym co 

mówi i został obiektywny w tym co przekazuje, bo mówiąc o jednej stronie stawia 

ją po złej stronie mocy, a siebie czy Stowarzyszenie po dobrej.  

Pan Leszek Matusik reprezentant Stowarzyszenia „Nasz Dom Biesiekierz” 

stwierdził, że czekał kiedy zabiorą mu głos, bo uważa, że ktoś kto mówi prawdę  

w tym kraju jest osobą niewygodną. Dlatego ponownie zwrócił się do radnych, bo 

Burmistrz i Zastępca Burmistrza do tej pory w dziedzinie ochrony zdrowia i życia 

ludzi nie zrobili nic i dlatego te dokumenty, które posiada pozostawi w Urzędzie 
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Miejskim i prosi, aby radni pochylili się nad nimi w imieniu ludzi, których 

reprezentują.  

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że 

dokumenty w tym sprzeciw trafiły do radnych, ale to było dopiero po tym, 

dowiedział się on od Pana Matusika, że te dokumenty wpłynęły do biura rady, 

dodał, że dzwonił do pracownika biura, który sprawdziła, że jeszcze ich nie ma,  

chyba przez tydzień przetrzymywane w Urzędzie, natomiast apel radni dostali 

następnego dnia po ich wpływie. Dokumenty sprzeciwu wpłynęły w tym samym 

dniu co apel przez was kierowany, stwierdził, że trzeba było się upominać żeby 

ktoś te dokumenty radnym przedstawił. Następnie zwrócił się do Pana Piotra 

Gwoździa, któremu chciał przeczytać pewną definicję, zwrotu którego użył 

Przewodniczący Rady na wspólnym posiedzeniu komisji określając ludzi, którzy 

piszą skargi i nie mogą otrzymać odpowiedzi już od dziewiętnastu miesięcy, 

ponieważ nie można odpowiedzieć na pewne zarzuty, które tam są postawione. 

Przypomniał, że Wojewoda ostatnio odrzucił uchwałę rady w tej sprawie i trzeba 

będzie się tym po raz kolejny zajmować. Pan Przewodniczący stwierdził wówczas, 

że ci ludzie to ,,mitomani”. Następnie Pan Piłkowski odczytał co znaczy słowo 

mitomania: „pseudologia, bądź zespół Delbrücka, definiowana jest jako 

występująca przejściowo bądź trwale choroba psychiczna. Została opisana przez 

Antona Delbrücka i związana jest z patologiczną skłonnością do mówienia 

nieprawdy”, dodał, że nie wie, kto upoważnił Pana Przewodniczącego, żeby 

mówić tak o Państwie Kopynieckich.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź zapytał, czy 

ktoś chce jeszcze zabrać głos, po czym zapytał Pana Piłkowskiego z jakiego źródła 

korzystał szukając tej definicji, ponieważ w Internecie można wszystko znaleźć, 

dlatego nie będzie się nawet do tego odnosił, bo może przedstawić drugą definicję, 

w której jest zupełnie coś innego. Dodał, że Pan Piłkowski zrobił to na własne 

potrzeby, on również używając tych słów zrobił to samodzielnie i nie potrzebował 

żadnego upoważnienia ani od Pana Piłkowskiego, ani od Rady, żeby wyrazić swój 

pogląd na pewną sprawę i poprosił, aby Pan Piłkowski nie wprowadzał nikogo           
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w błąd i nie mówił, że Przewodniczący potrzebuje jego upoważnienia, żeby 

wyrazić swoje zdanie. Przewodniczący bierze odpowiedzialność za swoje słowa            

i nie powinno to interesować Radnego Piłkowskiego.  

Radny Pan Bogdan Piłkowski chciał zabrać ponownie głos, Przewodniczący 

Rady Pan Gwóźdź przypomniał, że ten punkt jest głównie dla mieszkańców i dla 

osób, które nie mają możliwości zabrania głosu  w późniejszym czasie, przyznał 

Panu Piłkowskiego na dokończenie wypowiedzi jedną minutę.  

Radny Pan Bogdan Piłkowski zwrócił się do Przewodniczącego mówiąc, że 

Komisja Rewizyjna prowadzi kontrolę i ma pytania do dwóch, trzech Sołtysów, 

żeby ich nie wzywać na posiedzenie komisji zada je na sesji: w protokóle                    

z Pobłocia Wielkiego drabina metalowa, która została zakupiona w lutym w 2011r. 

za prawie 750,00zł, została skasowana 29 listopada 2013 r., Daszewo - butla 

gazowa za 110,00zł została zutylizowana, nie wiadomo, kiedy ta butla została 

kupiona, dodał, że dziwi się po co utylizować butlę gazową oraz pytania do 

Sołtysa z Malonowa, który kupił dwa wózki do sprzątania za 996,00zł, dokonał 

tego 20 grudnia 2012 roku, ale po co dwa wózki do małej świetlicy, po co takie 

wydatki?  

Pan Jan Semenowicz Sołtys – Przewodniczący Rady Sołeckiej Sołectwa 

Witolub zauważył, że zaczyna się nagonka na sołtysów, a każdy radny powinien 

także odpowiadać za swoje „szaleńcze czyny”, mimo mandatu powinien być 

pokazany jakiś stopień inteligencji, a tak nie okazuje się ani na sesji, ani                     

w rozmowie z ludźmi. Stwierdził, że ludzi się podchodzi, a potem się ich 

wykorzystuje, przypomniał Panu Piłkowskiemu, że sołtysi prosili, aby załatwił on 

obniżenie opłaty na targowisku za stoły tam się znajdujące, zwracał się też w tej 

sprawie do radnych, które powiedziały, że aby takiej zmiany dokonać Pan 

Piłkowski powinien napisać uchwałę, bo przy tych cenach stoły stoją puste, cena 

25,00zł, a ludzie stoją z boku. Zaproponował cenę 12,00zł dla tych drobnych 

stoisk, po co ma stół stać bez opłaty, lepiej żeby był opłacany chociaż częściowo. 

Następnie zwrócił się do Pana Matusik z Biesiekierza i zapytał, skoro na jego 
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terenie będzie budowana elektrownia wiatrowa, to po co przyjechał tutaj i dodał, 

że mieszkańcy gminy z chęcią wezmą te elektrownie wiatrowe, jest ograniczenie 

odległości ok. 1 km, a w Niemczech jest 100 m i nikomu to nie przeszkadza. 

Stwierdził, że Pan Matusik przyjechał tutaj buntować, szkalować Burmistrza                      

i wszystkich pozostałych. Pan Matusik mówił o ściągnięciu inwestorów, a czy 

pytał ilu było inwestorów w Karlinie, ile jest działek dla potencjalnych 

inwestorów.  

Pan Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie odniosła sie  do 

spraw, które poruszył Pan Jan Semenowicz i powiedziała, że sprawa, o której 

mówił Pan Bogdan Piłkowski, została zatwierdzona przez Radę w całości, to jest 

plan pracy Komisji Rewizyjnej, w takim właśnie planie jest przewidziana kontrola 

świetlic wiejskich i wyposażenie tych świetlic, dlatego pytania zadane przez Pana 

Bogdana Piłkowskiego wiążą się z ta kontrolą, nie jest to nagonka na sołtysów. 

Poruszyła również problem targowiska miejskiego i wyjaśniła, że nie jest tak, że 

Pan Piłkowski miał coś załatwić, jeżeli jest jakiś problem, to należy go zgłaszać na 

piśmie do Rady Miejskiej do biura i wtedy Rada się zajmie w całości sprawą, a nie 

tylko Pan Bogdan Piłkowski. Poprosiła, aby jeśli są jakiekolwiek problemy, 

zgłaszać je do Rady i na pewno Radni zajmą się tymi sprawami.   

Sołtys Sołectwa Witolub Jan Semenowicz zabrał głos w sprawie kontroli                  

i zapytał, czy radni się zastanowili i sprawdzili, w jaki sposób sołectwa otrzymują 

te pieniądze, dla sołtysa nieraz to jest wstyd, aby iść po pieniądze z funduszu 

sołeckiego, nie decydują o tych środkach sami, trzeba do czterech lub pięciu osób 

chodzić po podpisy, a radni już sugerują, że te pieniądze są przejadane lub dzieje 

się z nimi coś innego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Gwóźdź przerwał dyskusję i dodał, że 

sesja nie jest odpowiednim miejscem żeby mówić o kontroli i rozkładać ją na 

czynniki pierwsze.    

Radny Rady Miejskiej w Karlinie Pan Bogdan Piłkowski zwrócił się do Pana 

Jana Semenowicza i powiedział, że nie jest rzecznikiem interesów na targowisku,                 
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a problem co się dzieje i że są kłopoty, zgłaszał nieraz i mówił, że jest potrzebna 

taka inicjatywa, trzeba to zrobić, dodał, że ma on nauczkę, a propozycje uchwał, 

które on robił, były odrzucane, nie ma siły przebicia, takiej, żeby to co on 

zaproponuje Rada uchwaliła. Zgłaszane są problemy wszystkich ludzi jeżeli jest 

taka potrzeba, ale nikomu nigdy nie mówił, że coś komuś załatwi, mówił tylko, że 

będzie to zgłaszał.  

Pani Barbara Świeczka Sołtys – Przewodniczący Rady Sołeckiej Sołectwa 

Zwartowo podziękowała Straży Miejskiej i Panu Burmistrzowi za kontrolę 

prędkości w Zwartowie, czyli fotoradary, które przynoszą skutki, odbywa się to 

mniej więcej raz w miesiącu z czego mieszkańcy są bardzo zadowoleni. Dodała, że 

jeżeli można prosiłaby, aby takie kontrole odbywały się jeszcze dwa lub trzy 

miesiące, przez okres wakacyjny, kiedy jest dużo gości z zewnątrz. Następnie 

podziękowała Państwu Chudziak, którzy nieodpłatnie przewożą małych 

mieszkańców wsi na spektakle do amfiteatru w Karlinie z czego są bardzo 

zadowolone dzieci i lubią to.   

           

Ad. 3 

Burmistrz Karlina Waldemar Miśko odniósł się do wypowiedzi Pana Mazura           

i powiedział, że nie wie czy w okolicy jest gmina, która wywozi śmieci raz na 

tydzień, istotna jest pojemność pojemnika, ale spotkał się z Gminą, która wywozi 

śmieci raz na trzy tygodnie lub raz na miesiąc i jest to gmina sąsiadująca z Gminą 

Karlin, Gmina Białogard, w której do niedawna mieszkał. Dodał, że jeśli pojemnik 

110 l nie wystarcza, to 240 l dla normalnego gospodarstwa domowego                        

w zupełności. Takie problemy do tej pory nie były zgłaszane, ale jest to problem 

do rozwiązania przez poszczególnych mieszkańców. Jeżeli chodzi o zakres 

wykonywania dróg to trudno jest się do tego odnieść, bo należy to rozpatrzyć             

w terenie, wtedy będzie można coś powiedzieć na temat tej sprawy. We wszystkich 

miejscowościach, w których remontowane są drogi, chodzi tutaj o Daszewo                

w tym roku Lubiechowo i w tym roku rozpocznie się również Karścino należy 
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zrozumieć, że to nie są kompleksowe remonty, nie są remontowane wszystkie 

drogi, wszystkie odcinki. Za most na Parsęcie Burmistrz Karlina woli nie 

odpowiadać, ale jeżeli ktoś przejeżdża tamtędy 40 km/h, to nawet jak jedzie duży 

samochód można się zmieścić. Na temat kupca parku w Lubiechowie nic nie wie, 

taka informacja do niego nie dotarła, a propozycja że Pan Mazur lub 

Stowarzyszenie będzie opiekowało się parkiem, jednak należy pamiętać, że 

wszelkie tego typu działania muszą się odbywać zgodnie z prawem, dodał że nie 

sprawdzał jeszcze, czy jest możliwość nieodpłatnego użyczenia parku w zamian za 

jakieś zabiegi pielęgnacyjne, nie wie czy trzeba będzie ogłosić przetarg, ale do 

tego czasu jest jeszcze kilka lat, tak jak do zakończenia remontu pałacu,  

podkreślił, że jest otwarty na różne propozycje i rozmowy, ale muszą być one 

zgodne z prawem. Co do energii i innych gestorów infrastruktury niezależnej od 

gminy, każdorazowo, przy każdym remoncie zwracamy się wcześniej do 

wszystkich gestorów np. Telekomunikacji, Energa, czy RWiK, że mamy plany 

remontowe danej drogi w danej miejscowości i prosimy o przygotowanie swoich 

działań tak, żeby później nie ryć tych dróg i nie rozkopywać znowu, takim 

przykładem w mieście Karlino, jest to co robi firma Gen Gaz. Przeprowadza się 

rozmowy, zachęca się, zabiega, ale czasami trudno jest z tymi firmami 

skontaktować, mają odpowiednie struktury, swoje schematy zarządzania i niestety 

nie ma na to wpływu. Pytania Pana Matusika ze „Stowarzyszenia Nasz Dom 

Biesiekierz”, który sformułował już nawet jakieś zarzuty w stosunku do 

Burmistrza i jego Zastępcy, czy wpłynęły dokumenty i poinformowano o tym 

Radę? Odpowiedź brzmi tak i to niezwłocznie, w dzienniku jest wszystko 

zapisane, kto i kiedy je otrzymał, kiedy Biuro Rady otrzymało, kiedy wpłynęło do 

sekretariatu, czy został przekazany sprzeciw i apel? Czy zostały wstrzymane 

procedury? Stwierdził, że Pan Matusik może sobie pozwolić na działania 

bezprawne jako obywatel, ale urzędnik nie, każda sprawa musi być rozpatrzona 

zgodnie z prawem oraz zgodnie z procedurami. Na dzień dzisiejszy nie ma 

żadnych podstaw prawnych do wstrzymania jakichkolwiek procedur, więc 

procedury trwają, niedługo zostanie przekazane pismo, jak te procedury 

wyglądają. Będzie wszystko przebiegało zgodnie z procedurami, był, jest                        
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i w dalszym ciągu będzie zapewniony udział obywateli w tych procedurach,  

odbywają się na ten temat spotkania, jedno już miało miejsce, kolejne odbędzie się 

już niedługo, jeżeli otrzymamy opinię od Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego, 

Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska wyraził zgodę na lokalizację tej farmy. 

Dodał, że w  momencie, kiedy przyjdzie opinia, przeznaczone będzie kolejne             

21 dni na konsultacje społeczne i na wyrażanie opinii przez mieszkańców. Te 

informacje docierają do mieszkańców i to nie jest żadna tajemnica, bo przez 

sołtysa i na tablicy ogłoszeń wszystko jest uwidocznione. Odbędzie się kolejne 

takie spotkanie, zanim zostanie wydana decyzja środowiskowa. Następnie  

przytoczył słowa Pana Leszka Matusika, który stwierdził, że ,,Burmistrz jest 

obłudny i demagogiczny” na co odpowiedział, że nie wie na jakiej postawie, nawet 

mówiąc o miejscach pracy, jakie mają powstać. Kiedy powstawała pierwsza farma 

wiatrową w okolicy Karścina, nigdy nie padły słowa na temat miejsc pracy, bo nie 

mogły paść, bo to może być tylko kilka, bądź kilkanaście miejsc pracy do obsługi 

farmy wiatrowej, ale to nie muszą być mieszkańcy tej Gminy, więc podkreślił, że  

nigdy nie twierdził, że te inwestycje powodują miejsca pracy. Dodał, że Pan 

Piłkowski znowu mówi nieprawdę, ponieważ powiedział, że dokumenty były 

przetrzymywane w Urzędzie i poprosił  o udowodnienie tego faktu.  

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie odpowiedział, że 

dokumenty wpłynęły do urzędu 22 lipca a radni otrzymali je 29 lipca, czyli 7 dni 

później. 

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina zapytał Pana Piłkowskiego na jakiej 

podstawie twierdzi, że dokumenty były przetrzymywane, nawet jeśli był okres 

kilku dni od momentu przekazania z Biura Rady do radnych bezpośrednio, to 

trudno na tej podstawie formułować wnioski, że papiery były przetrzymywane              

w Urzędzie. Dodał, że dziwi go wypowiedź Pana Matusika, który pozwolił sobie 

na stwierdzenie tego rodzaju, że ,,Burmistrz Karlina w sprawie ochrony zdrowia 

nie zrobił nic”, ale. to stwierdzenie oddał obecnym pod ocenę.  
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Pan Bogdan Piłkowski wyjaśnił, że jadąc z Koszalina zajechał do kolegi Leszka 

Matusika, mówił o apelu, ale na pytanie dotyczące sprzeciwu odpowiedział, że nie 

zauważył jakiejś listy z podpisami, następnie dzwoniąc do Biura Rady zapytał, czy 

taki sprzeciw znajduje się w biurze pani z Biura Rady odpowiedziała, że na ten 

czas nic takiego nie wpłynęło. Podkreślił, że jego zdaniem jedno pismo zostało 

przekazane niezwłocznie, a drugie było przetrzymywane i to są według niego 

fakty.      

 

Ad. 4  

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina na samym początku poinformował, że 

odbyły się wybory do Miejskiej Rady Seniorów w Karlinie i dziś na sesji obecni są 

wybrani radni, podkreślił, że liczy na owocną współpracę. Dodał, że kiedy czasem 

obserwuje dzisiejszą młodzież, to wydaje mu się, że seniorzy mają znacznie więcej 

energii, animuszu i odwagi niż młodzi ludzie, a to oni powinni brać ze starszych 

przykład. Poinformował obecnych, że w wyniku wyborów radnymi Miejskiej rady 

Seniorów zostali: Pani Barbara Bober-Szczuryk, Pani Magdalena Gigolo, Pani 

Teresa Idec, Pani Jadwiga Janicka, Pani Weronika Kajszczak, Pani Zdzisława 

Paplak, Pan Kazimierz Potoczny, Pani Zuzanna Rusiecka, Pani Teresa Sawicka, 

Pan Władysław Stefaniak, Pani Zofia Suchowiejska, Pani Barbara Szymańska-

Walczak, Pani Maria Terlecka oraz Pan Jerzy Żbikowski. Burmistrz Karlina 

serdecznie pogratulował wybranym radnym i poprosił o wystąpienie po odbiór 

gratulacji na piśmie. Podkreślił, że przystań kajakowa „Wodnik” to jest miejsce, 

gdzie dzieją się wydarzenia rekreacyjne, jest tam wspaniała grupa chłopaków, 

dwóch ratowników Pan Tomasz Szulc oraz Pan Wojciech Misiewicz, zaprosił 

wymienionych oraz Pana Sylwestra Ziembickiego o wystąpienie. Przypomniał, że 

Pan Tomasz Szulc miał już wcześniej sytuację kiedy uratował człowiekowi nogę,  

a kilka dni temu na niestrzeżonym kąpielisku, powyżej mostu kolejowego pewna 

grupa trzech panów raczyła się pewnym trunkiem, później prawdopodobnie był 

jakiś zakład, następnie skok do wody i niestety paraliż. Udało się uratować 
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człowieka, jego życie, bo się nie utopił, ale istotna była bardzo szybka                              

i kompetentna pomoc naszych ratowników i strażaków spowodowała, że bardzo 

szybko przyleciał śmigłowiec, Panowie bardzo sprawnie zarządzili całą akcją 

ratunkową, śmigłowiec usiadł na stacji „Bliska”, gdzie poszkodowany został 

przewieziony w sposób bardzo profesjonalny, a dopiero później dojechała karetka, 

za co  w imieniu wszystkich podziękował. Podziękował za to, że oprócz tego, iż 

ktoś wykonuje jakąś pracę, to daje ogromne serce, zaangażowanie i poświęcenie, 

dzięki czemu mieszkańcy mogą się czuć bezpiecznie.  

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina przedstawił sprawozdanie o pracy             

w okresie międzysesyjnym tj. od dnia 27 czerwca do dnia 7 sierpnia 2014 roku 

oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Karlinie (informacja załączona do 

protokołu). Następnie dodał, że 7 września br. odbędzie się akcja z inicjatywy Pani 

Grażyny Tomczyk Radnej Rady Miejskiej w Karlinie, która ma na celu pozyskanie  

potencjalnych dawców szpiku kostnego, podkreślił, że samorząd również bardzo 

aktywnie włączył się do akcji i współpracuje się z fundacją DKMS. Odbędzie się 

to w dniu 7 września 2014 roku na hali sportowej przy ul. Kościuszki 30. 

Wszystkich zachęcił do wzięcia udziału, nie wiąże się to z ryzykiem, nie traci się 

zdrowia, a wręcz przeciwnie, można komuś uratować życie. Podkreślił, że ma 

nadzieję, iż mimo wszystko Pani Tomczyk nie będzie to potrzebne i wszystko 

pójdzie dobrze, jak do tej pory. Następnie poinformował obecnych, co to jest 

,,Karlinopolis”, że jest to gra podobna do monopoly, za co podziękował Panu 

Krystianowi Zalewskiemu, Ireneuszowi Tyborskiemu oraz ,,Szalonym 

Historykom”, bo jest taka grupa młodych ludzi, którzy właśnie się tak nazywali. Ta 

gra nie jest jeszcze powszechnie dostępna, ale jest jeden taki egzemplarz. Wydanie 

takiej gry i później dystrybucja to są koszty, ale można uda się pozyskać jakiś 

sponsorów, żeby wesprzeć produkcję i druk tej gry. Poinformował, że po raz 

kolejny Gmina Karlino znalazła się w Rankingu Rzeczypospolitej, to ranking 

który jest robiony przez tą redakcję, przez grono fachowców, a oceniane są 

samorządy w różnych dziedzinach pod różnym kątem. Ten ranking bazuje na 

danych z Ministerstwa Finansów i Ministerstwa Rozwoju Regionalnego, nie 
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wszyscy są zapraszani do tego rankingu, w każdej kategorii, czy to miejskiej, czy 

miejsko - wiejskiej zaprasza się tylko 250 gmin, które z posiadanych danych 

ministerialnych są na tych pierwszych 250 miejscach. Gmina Karlino po raz 

kolejny znalazła się w tym rankingu, poprzednio to było 22 lub 23 miejsce, a teraz 

chyba 56. Odbyła się wizyta Przewodniczącego Komisji ds. Energii, Infrastruktury               

i Rozwoju Kraju Meklemburgii i Pomorze - Przednie Pana Rudolfa Borchert oraz 

z Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego Pana 

Jerzego Kotlęgi w trakcie której rozmawiano na temat Centrum Nauki i Techniki 

Energia, w ramach którego będzie także Centrum Kompetencji Energii 

Odnawialnej. Takie centra po stronie niemieckiej już funkcjonują i Pan Borchert,            

Pan Kotlęga oraz strona niemiecka są bardzo zainteresowani, aby takie centrum 

powstało w Karlinie. Rozmowy te dalej się toczą i w dniach 8 - 9 października 

odbędzie wspólne posiedzenie komisji sejmikowych Województwa 

Zachodniopomorskiego oraz Meklemburgii Pomorza - Przedniego, tam też będą 

odbywały się rozmowy na ten temat. Przedstawiciele z Niemiec przyjadą do 

Karlina, chcą zobaczyć Centrum Regionalne, gdzie wiele systemów odnawialnych 

energii zostało zamontowanych. Burmistrz podziękował także instytucjom takim 

jak Zarząd Obiektów Sportowych, Turystycznych i Rekreacyjnych, Prezes 

Zarządu Pani Filipowicz oraz całej jej załodze, wszystkim pracownikom, bo jest 

bardzo duża aktywność w kierunku mieszkańców i wypoczywających. Odbywa się 

wiele iventów i w tygodniu jest co najmniej kilka takich wydarzeń różnego 

rodzaju. Są to wspólne treningi z zapaśnikami lub bokserami, walki bokserskie na 

przystani kajakowej, odbywają się także rajdy rowerowe, malowanie kredą, gra               

w golfa, tenisa, w piłkę nożną na tartanie, na plaży i wiele innych wydarzeń. 

Każdy kto nie jest w stanie wyjechać na wakacje z dzieci lub młodzieży może               

w sposób aktywny, atrakcyjny też spędzić fajnie czas. 

Radny Rady Miejskiej w Karlinie Pan Bogdan Piłkowski zabrał głos i zapytał     

o umowy najmu zawieranie w formie bezprzetargowej. Pan Dariusz Wołoszyn, 

który to kiosk ruchu, czy ten na rogu ul. Koszalińskiej i ul. Okrzei, czy chodzi tu    

o kiosk ruchu, który znajduje się na targowisku miejskim? Drugie pytanie dotyczy 
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umowy zawartej z Panią Krystyną Safaryn, a mianowicie, jakiej powierzchni jest 

działka pod wynajem, bo w sprawozdaniu nie było podane, jest tylko, że 6,5 m
2 

za 

671 zł, a w drugiej umowie jest 369 zł, to za jaką to jest powierzchnię?  

Pani Monika Panasiuk Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki 

Nieruchomościami w Urzędzie Miejskim w Karlinie odpowiedziała, że po 

pierwsze jest inny cel działalności w związku z czym jest inna stawka,                            

a powierzchnia o jaką zapytano wynosi 20 m
2 

i to jest pod działalność 

produkcyjną, część piekarni Pani Safaryn. 

Pan Bogdan Piłkowski zapytał o zarządzenie nr 8/2014, zostało zmienione, Pan 

Burmistrz ustalił wysokość cen i opłat za korzystanie z obiektów i sprzętu 

stanowiącego własność Gminy Karlino, czy skorzysta ze swoich uprawnień i ustali 

również ceny na targowisku, przecież tam też są obiekty i urządzenia, które są 

własnością gminy, może dopiero wtedy będą to takie stawki, które Panu Sołtysowi 

będą odpowiadały. 

Burmistrz Karlina Waldemar Miśko stwierdził, że po prawie czterech latach 

bycia radnym Pan Piłkowski powinien wiedzieć jakie są kompetencje Burmistrza, 

a jakie są kompetencje Rady Miejskiej i jeśli chodzi opłatę targową to jest to 

kompetencja Rady, a jeśli chodzi o opłaty za korzystanie z obiektów turystycznych 

i sportowych, to jest to  kompetencja Burmistrza.            

 

Ad. 5 

Przygotowanie szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2014/2015 

(informacja załączona do protokołu). 

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zapytał o kulturę 

fizyczną dla Gimnazjum i Zespołu Szkół, mianowicie, czy to będzie w starej hali 

nadal, czy już w nowej? 
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Pan Piotr Woś Zastępca Burmistrza Karlina odpowiedział, że jeżeli obiekt 

zostanie oddany do użytku, to będzie to w nowej hali.   

Pan Bogdan Piłkowski stwierdził, że zatem niewiadomo kiedy obiekt zostanie 

oddany do użytku. 

Pan Piotr Woś Zastępca Burmistrza odpowiedział, że zostanie oddany do użytku 

po uzyskaniu wszystkich niezbędnych pozwoleń. 

 

Ad. 6 

Informacja dotycząca działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej za 6 miesięcy 2014 roku (informacja załączona do protokołu). 

Nie zgłoszono pytań do informacji. 

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina zabrał głos i poinformował obecnych, 

że odbył się konkurs na dyrektora Zespołu Szkół w Karlinie w wyniku którego 

Dyrektorem został Pan Zbigniew Pawlik.  

Na potwierdzenie Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina Burmistrz wręczył 

Panu Zbigniewowi Pawlik akt powołania na Dyrektora. 

 

Ad. 7a 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Karlino na 2014 rok. 

Komisja Rewizyjna nie wypracowała opinii na temat tego projektu, natomiast 

pozostałe Komisje zaopiniowały ten projekt uchwały pozytywnie.  

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się                     

z pytaniem dotyczącym dochodów z tytułu zwrotu podatku VAT od realizacji 

inwestycji budowa Regionalnego Centrum Turystyki i Sportu, jest kwota 

634 449,00zł, orientuje się, że nie zmniejszyła się wartość inwestycji, to co                      



 21 

w związku z tym jest powodem zmniejszenia tego VAT-u? Następnie zapytała                 

o wydatki w dziale administracja publiczna, jest to kwota 26 261,00zł, 

zwiększenie wydatków na zakup programu komputerowego do obsługi opłaty 

śmieciowej, a w zeszłym roku już był zakupiony taki program, z jakiego powodu 

ponowny zakup, a kolejne pytanie dotyczyło kultury fizycznej - zwiększenie 

wydatków na utrzymanie nowej hali widowiskowo – sportowej o kwotę 

239 800,00zł.  

Skarbnik Gminy Karlino Pani Krystyna Granat odpowiedziała, że jeżeli 

chodzi o zwrot podatku VAT od budowy hali, to w chwili uchwalania budżetu                

w budżecie Gminy były zabezpieczone wydatki o wartości brutto, czyli łącznie                  

z VAT-em, natomiast w dochodach był zwrot VAT-u, który nastąpi z Urzędu 

Skarbowego w ciągu roku. Musi być VAT brutto, bo najpierw musimy zostać 

zapłacony, a później z Urzędu Skarbowego zostanie odzyskany. W tej chwili 

kwota 634 000,00zł. to jest właśnie ten podatek VAT, który został już zwrócony               

z Urzędu Skarbowego za realizację inwestycji w tym roku, w chwili, kiedy ten 

VAT wpływa zmniejsza się wartość inwestycji z brutto na netto i zmniejsza 

jednocześnie dochody z tytułu podatku VAT, czyli jest ta kwota w dochodach               

i taka sama w inwestycji. Natomiast jeżeli chodzi o zakup programu do obsługi 

opłaty śmieciowej, to w zeszłym roku był on w planie wydatków, jednak firma 

która ten program tworzyła, cały czas nad nim pracowała, czas trwały z tą firmą 

uzgodnienia, wyjaśnienia, program był zmieniany, udoskonalany i ostatecznie               

w zeszłym roku nie został zapłacony, ponieważ nie chciano przyjąć tego, co 

zaproponowano. Dopiero po uwzględnieniu uwag do tego programu, kiedy prace 

zostały zakończone, program mógł zostać przyjęty i dopiero teraz za ten program 

można zapłacić. Jeśli chodzi o zwiększenie wydatków na hali to więcej na ten 

temat może powiedzieć Pan Paweł Filipowicz. 

Pan Paweł Filipowicz Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej                       

i Ochrony Środowiska w Urzędzie Miejskim w Karlinie wyjaśnił , że środki 

będą zwiększone na zakup miniładowarki.  
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Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina zabrał głos i wyjaśnił, że w przypadku 

hali chodzi o środki, które będą przeznaczone na zapłacenie operatorom tego 

obiektu, który aby otrzymać dotacje unijne w wysokości do 75% kosztów 

kwalifikowanych musi być oddany w zarządzanie w trybie konkurencyjnym, 

mówiąc wprost w drodze przetargu nieograniczonego i w takim trybie musi być 

wybrany operator. Dodał, że przetarg już został ogłoszony i to są szacowane 

środki, które są niezbędne na to, żeby tym obiektem zarządzać, są to środki na 

pokrywanie kosztów zarządzania. 

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zapytała, czy to 

są wszystkie koszty związane z zarządzaniem tego obiektu, czy zostało to tak 

skalkulowane, że nie trzeba będzie dodatkowo dopłacać?  

Burmistrz Karlina Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że to nie są wszystkie 

koszty.  

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zapytała, czy 

można poznać roczną kalkulację utrzymania hali?  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Piotr Gwóźdź dodał, że w tej chwili to 

raczej ciężko będzie podać taką kalkulację, ale jeśli zostanie taka sporządzona, to 

zostanie przekazana. 

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zapytał Pana Pawła 

Filipowicza o ładowarkę, co ma konkretnie obsługiwać? Czy to będzie ten teren 

tylko koło hali, czy jeszcze gdzieś będzie wykorzystywana? 

Pan Paweł Filipowicz Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej                       

i Ochrony Środowiska powiedział, że tak jak mówił na komisjach ta ładowarka 

będzie też wyposażona w elementy do koszenia i będzie ją można wykorzystać do 

koszenia terenów wzdłuż ścieżki rowerowej. Dodał, że w tej chwili odbywa się to 

ręcznie kosami, więc dużo czasu potrzeba, a jak będzie taki sprzęt, to będzie 

szybciej i taniej.  
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Pan Bogdan Piłkowski dopytał, czy na tej ścieżce rowerowej nie ma przypadkiem 

jakiś kołków ograniczających możliwość wjazdu tej ładowarki? 

Pan Paweł Filipowicz odpowiedział, że będzie możliwość przejazdu, bo zostało 

to już sprawdzone. 

Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 1 głos był przeciwny, 6 osób 

wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                                 

Nr XLIX/522/14 została podjęta większością głosów.  

Radny Piłkowski głosował przeciwko. 

 

Ad. 7b 

Projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Karlino na lata 2014-2025.  

Komisja Rewizyjna nie wypracowała opinii na temat tego projektu, pozostałe 

Komisje zaopiniowały ten projekt uchwały pozytywnie.  

Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 1 głos był przeciwny, 6 osób 

wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                                 

Nr XLIX/523/14 została podjęta większością głosów.  

Radny Piłkowski głosował przeciwko. 

 

Ad. 7c 

Projekt zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Karlino na 2014 

rok. Komisja Rewizyjna zaopiniowała ten projekt uchwały negatywnie, pozostałe 

Komisje zaopiniowały ten projekt uchwały pozytywnie.  
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Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 2 głosy przeciwne, 5 osób 

wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                                 

Nr XLIX/524/14 została podjęta większością głosów. 

Radny Piłkowski głosował przeciwko. 

 

Ad. 7d 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Gwóźdż przypomniał, że 

obowiązuje w przypadku tej uchwały bezwzględna większość głosów, by uchwała 

została podjęta musi być 8 radnych głosujących za jej podjęciem.  

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały negatywnie, natomiast 

pozostałe Komisje pozytywnie.  

Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 2 głosy przeciwne, 4 osoby 

wstrzymały się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                                 

Nr XLIX/525/14 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski głosował przeciwko.  

 

Ad. 7e 

Projekt zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Miejsko-Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Karlino na 

rok 2014.  

Wszystkie Komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 

W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XLIX/526/14 

została podjęta. 
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Ad. 7f 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, określenia 

wysokości opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Karlino, oraz warunków i zasad 

częściowego zwolnienia z tych opłat.  

Wszystkie Komisje Rady Miejskiej zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.  

W wyniku jednomyślnego głosowania radnych uchwała Nr XLIX/527/14 

została podjęta. 

 

Ad. 7g 

Projekt zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Karlino, udostępnionych 

operatorów i przewoźników publicznego transportu zbiorowego, oraz warunków        

i zasad korzystania z tych przystanków.  

Wszystkie Komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych nie było,           

1 głos wstrzymujący. W wyniku jawnego głosowania uchwała                                 

Nr XLIX/528/14 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski wstrzymał się od głosu.  

 

Ad. 7h 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie na czas nieoznaczony        

w trybie bezprzetargowym, części nieruchomości gruntowej położonej na terenie 

miasta Karlino- obręb 0005.  
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Wszystkie Komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zauważył, że                     

w uzasadnieniu jest napisane, iż osoba, która chce to wynająć, chce postawić na 

tym terenie balkon i taras, czy w momencie postawienia tego i chęci zakupu tego 

gruntu przykładowo za trzy lata, żeby był jej własnością, czy wtedy musi liczyć się 

z tym, że cena tego będzie wyższa? Byłoby bardziej zrozumiałe, gdyby zostało to 

najpierw sprzedane, a następnie ta Pani załatwiłaby wszystkie potrzebne 

dokumenty i ten balkon lub taras już zrobiła na swoim. Czy wartość tego terenu po 

wybudowaniu czegoś wzrośnie? 

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina odpowiedział, że jest wniosek                

o wynajęcie, radni albo go przegłosują, albo nie, co będzie za rok, dwa lub trzy 

lata, jeżeli przyjdzie do sytuacji, że najemca powie, iż chce kupić, zrobiona 

zostanie wtedy wycena przez biegłego zgodnie z warunkami rynkowymi.  

Uchwała Nr XLIX/529/14 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego 

głosowania.  

 

Ad. 7i 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu.  

Wszystkie Komisje Rady Miejskiej zaopiniowały ten projekt uchwały pozytywnie.  

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 był przeciwny, nie było 

wstrzymujących się od głosu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Piotr Gwóźdź złożył wniosek formalny               

o reasumpcję głosowania. 

Za przyjęciem wniosku o reasumpcję głosowania za było 12 radnych, 2 było 

przeciwnych, wstrzymał się od głosu. 
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Następnie ponownie przystąpiono do głosowania projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 2 było przeciwnych,                              

1 wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                            

Nr XLIX/530/14 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski głosował przeciwko. 

 

Ad. 7j 

Projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonej na terenie gminy 

Karlino- obręb Poczernino.  

Wszystkie Komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych nie było,           

1 radny wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała              

Nr XLIX/531/14 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan  Piłkowski wstrzymał się od głosu. 

 

Ad. 7k 

Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

Statutu Gminy Karlino.  

Projekt uchwały został zaopiniowany przez wszystkie Komisje pozytywnie. 

W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania radnych uchwała                           

Nr XLIX/532/14 została podjęta. 
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Ad. 7l 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie Mielno pomocy finansowej.  

Uchwała Nr XLIX/533/14 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego 

głosowania.  

 

Ad. 8 

Pan Tomasz Rusiecki Radny Rady Miejskiej w Karlinie zabrał głos                            

i zwrócił się z pytaniem do Pana Piłkowskiego, ale najpierw powiedział, kiedyś 

Pan Przewodniczący wspominał o podpisywaniu pism przez Pana Piłkowskiego 

sentencjami Gandhiego i tak dalej się dzieje, radni otrzymują pisma od Radnego 

Piłkowskiego i dalej Gandhi występuje. Stwierdził, że uważa, iż Gandhi gdzieś się 

,,przewraca”, bo na pewno nie jest zadowolony, że osoba która skłóca, mataczy, 

jest niekulturalna, krzyczy, jak można usłyszeć, podpisuje się jego sentencjami. 

Następnie zadał pytanie Panu Piłkowskiemu: czy mógłby wymyślić swoją 

sentencję i podpisać ją „Grandi”, od słowa grandzić. Grandzenie, a więc 

mieszanie,  skłócanie, powodowanie konfliktów i dodał, że myśli, iż dla 

wszystkich tu obecnych byłoby jaśniejsze dlaczego ten człowiek tak postępuje.  

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej powiedział, że nie będzie tego 

komentował, bo to niezbyt poważne wystąpienie. 

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zadała pytania 

dotyczące hali i jej zarządzania skierowane do radcy prawnego, ponieważ Pan 

Burmistrz stwierdził na wspólnym posiedzeniu komisji, że nie jest w stanie 

powiedzieć kiedy ten obiekt będzie ukończony, czy skoro obiekt nie jest 

ukończony, to Gmina może ogłosić przetarg na zarządzanie tym obiektem? Do 

Pana Burmistrza zostały skierowane pytania już związane ze specyfikacją                      

i z warunkami, jakie mają spełniać firmy, które będą zarządzały obiektem, ale w 

przypadku nowej spółki gminnej ma kilka wątpliwości, czy będzie ona spełniała 
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warunki, ponieważ w opisie sposobu dokonania oceny spełnienia warunku jest 

wiedza i doświadczenie, a w celu wykazania spełnienia tego warunku wykonawca 

powinien wykazać, że posiada doświadczenie polegające na wykonaniu w 

ostatnich trzech lat przed upływem terminu składania ofert, a jeżeli okres 

prowadzenia działalności jest krótszy w tym okresie usług polegających na 

zarządzeniu co najmniej jednym obiektem sportowo - rekreacyjnym lub 

sportowym o kubaturze nie mniejszej niż 5000 m. Kolejną wątpliwość budzi 

punkt, który mówi o osobach zdolnych do wykonywania zamówienia i tu jest 

napisane: w celu wykazania spełnienia warunku dotyczącego dysponowania 

osobami zdolnymi do wykonywania zamówienia wykonawca powinien wykazać, 

że będzie dysponować następującymi osobami zdolnymi do wykonywania 

zamówienia, co najmniej jedną osobą posiadającą minimum roczne doświadczenie 

w zakresie zarządzania obiektami użyteczności publicznej, następne tj. jedną 

osobą posiadającą wykształcenie wyższe w zakresie ekonomii lub zarządzania, 

bądź marketingu, osobę posiadającą uprawnienia do pełnienia funkcji kierownika 

imprez masowych oraz czwarty punk jedną osobę posiadającą co najmniej 

dwuletnie doświadczenie w organizacji lub współorganizacjii imprez, iventów,                 

w tym co najmniej imprez masowych o charakterze sportowym.  

Pan Bogdan Piłkowski zwrócił się z pytaniem do Pana Burmistrza, ponieważ 

rozmawiał z Panami, którzy prowadzą działalność gospodarczą, mają taksówki             

i miejsce jest fajne na ich parking, nie ma problemu żeby tam się zatrzymać, ale ci 

Panowie pytają, czy jest możliwość, żeby telefon z budki przenieść bliżej tego 

parkingu. W okresie letnim to nie ma problemu bo okna w samochodzie są 

otwarte, słychać jeśli ktoś dzwoni, ale przyjdzie okres zimowy i będzie inaczej                

stąd prośba. Następnie zwrócił się z prośbą do radcy prawnego o opinię                

w sprawie: kto miałby zwracać pieniądze gdyby okazało się, że dopłaty 

przekazane przez Burmistrza do RWiK-u były nienależne lub zawyżone. 

Pan Aleksander Twarowski Radca Prawny w Urzędzie Miejskim w Karlinie 

odpowiedział, że przygotowuje opinie prawne, ale tylko na wniosek swojego 

pracodawcy, którym jest Burmistrz, natomiast nie zajmuje on stanowiska                     
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w sprawach, które są kierowane przez osoby trzecie. Dodał, że w stosunku 

zatrudnienia z Urzędem Miejskim i wnioski o wydanie opinii są przedkładane 

przez jego mocodawcę, więc jeżeli Pan Piłkowski ma jakieś konkretne zapytania, 

prosi, aby to kierować przez Burmistrza, a nie bezpośrednio do niego. 

Pan Bogdan Piłkowski powiedział, że to rozumie, tylko dlaczego pięć minut 

wcześniej, jak pytała Pani Tamara Korzeniowska o coś radcę, to tego nie 

powiedział, ale „pewnie jad tak na radcę zadziałał i w ten sposób udzielił 

odpowiedzi”. Dlatego pytanie skierował do Burmistrza, czy została już rozliczona 

inwestycja pod nazwą Zintegrowana Gospodarska Wodno-Ściekowa? Jeżeli nie, to 

dlaczego to tak długo trwa? Następnie powiedział, że był na hali w przeddzień 

sesji i rozmawiał z przedstawicielką wykonawcy, która stwierdziła, że jakaś firma 

windykacyjna już się za nich bierze, bo nie zapłacili pieniędzy za podłogę, nie 

zapłacone są jeszcze w całości kręgielnia, świetliki i kilka innych rzeczy. Tego 

dosyć dużo się zbiera i w związku z tym chciałby się dowiedzieć, czy Burmistrz 

wie coś na temat firmy windykacyjnej. Kolejne pytanie dotyczyło inwestycji przy 

,,Biedronce”, otóż tabliczka przy płocie jest „wstęp wzbroniony teren rozbiórki”          

i nie wie, czy tam się coś buduje, czy rozbiera. Następnie zapytał z jakich środków 

finansowany jest rurociąg, który idzie z miasta do tej nowej inwestycji? Czy to są 

koszty tej inwestycji, czy pokrywają to ci mieszkańcy, którzy korzystają z usług 

Energetyki Cieplnej i czy to nie będzie się przekładało na kolejne podwyżki i tak 

już dosyć wysokich opłat, które ponoszą mieszkańcy. Przypomniał, że na 

posiedzeniu komisji proszono Panią Skarbnik aby na wrzesień przygotowała 

wszystkie rachunki, jakie są związane z kontraktami budowy hali, ale oprócz tych 

dużych kontraktów są też roboty dodatkowe i również prosi o rachunki i faktury za 

nie.  

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zadała pytanie 

dotyczącego zarządzania nową hala, kto konstruował tabelę wskaźnika rezultatów 

koniecznego do zrealizowania zamówienia? Zapytała o to, ponieważ w pkt. 1 

liczba turystów korzystających z wybudowanych obiektów turystycznych, 

rekreacyjnych, turystyki wodnej, uzdrowiskowej, infrastruktury konferencyjno-
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kongresowej, to na rok 2014, który został, czyli około cztery miesiące, odwiedzi 

ten obiekt 19 610 osób, natomiast w 2015 roku tylko o 1000 osób więcej. Kto 

zatem wyliczał te dane, ponieważ następne są podobne.  

Radny Pan Bogdan Piłkowski zwrócił się do Pani Korzeniowskiej i przypomniał               

o sytuacji, jaka miała miejsce na przystani kajakowej po jej otwarciu, bardzo dużo 

ludzi wypożyczało kajaki, a później to się zmieniło. Jest tendencja, że najpierw 

jest wielki pęd po otwarciu, wielu ludzi przyjdzie, żeby z tego korzystać, ale jak 

się okaże jakie ceny trzeba za to płacić wcale nie będzie chętnych i może to 

faktycznie jest taka kalkulacja, że tak mało ludzi będzie przez cały rok. 

 

Ad. 9  

Burmistrz Karlina Pan Waldemar Miśko stwierdził, że nie będzie odpowiadał 

na pytanie Pani Tamary Korzeniowskiej, ponieważ Pan Piłkowski odpowiedział. 

Pan Piłkowski ma taką tendencję, że cokolwiek by się robiło w tej gminie, to on 

już wie, jaki będzie wynik, to jest sposób myślenia Pana Piłkowskiego o swoim 

mieście, o swoich władzach, w jak najgorszy sposób. Odpowiadając na pierwsze 

pytanie Pani Korzeniowskiej, zapytał, czy dopuszcza ona myśl, że została 

przygotowana specyfikacja w taki sposób, aby nasza spółka nie spełniała 

warunków?  

Radna Pani Tamara Korzeniowska dodała, że z tego co wiadomo na tą chwile, 

osoby tam zatrudnione nie spełniają warunków. 

Waldemar Miśko Burmistrz Karlina dodał, że specyfikacja została 

przygotowana w sposób prawidłowy, tak aby gminna firma, specjalnie w tym celu 

powołana mogła wystartować w przetargu. Na szczegółowe pytania nie będzie 

odpowiadał, ale należy być spokojnym, bo specyfikacja na pewno jest tak 

skonstruowana, aby w przetargu wzięła udział nie tylko gminna firma, ale także 

inne mogły wystartować. Specyfikacja nie może być przygotowana tylko pod 

spółkę gminna, ponieważ jest to niezgodne z prawem. Spółka będzie w stanie 
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przygotować swoją ofertę, a czy będzie konkurencyjna, czy spółka wygra, to 

trudno dziś powiedzieć. Jak widać na przykładzie hali koszalińskiej, nie ma wielu 

chętnych na zarządzanie, nawet takim obiektem jaki znajduje się w Koszalinie. 

Początkowo były dwie firmy chętne, ale w kolejnym przetargu pozostała tylko 

jedna, miejska. Następnie stwierdził, że nie wie po co telefon dla taksówkarzy, ale 

do niego  takie sygnały nie docierały, w dzisiejszych czasach ciągnąć linię do tego 

parkingu, gdzie będzie stał telefon stacjonarny, dla kogo? Jeżeli sami 

zainteresowani mają ochotę, to zaprasza na rozmowę. Dodał, że od firmy Elex nie 

otrzymał żadnych informacji na temat firmy windykacyjnej, która próbuje 

ściągnąć jakieś zobowiązania od tej firmy. Jeśli chodzi o rurociąg, inwestorem jest 

spółka ciepłownicza i na tę inwestycję otrzymuje 85% dotacji z tzw. 

mechanizmów szwajcarskich, a 15% to są środki własne, a zapłacą za to ci, którzy 

będą tam mieszkali, to jest naturalne i oczywiste. Następnie przypomniał, że każda 

praca dodatkowa, która jest zgłaszana przez wykonawcę jest omawiana na 

posiedzeniach komisji i na sesji, jest też ona odzwierciedlona w zmianach do 

budżetu, wszystko to jest przedstawiane   i prosi, żeby nie opowiadać, że się o tym 

nie mówi. Jeżeli chodzi o wskaźniki rezultatu, to ten wniosek był składany                 

w ubiegłym roku i wtedy planowany był inny termin oddania do użytku, 

oczywiście te składniki są w tym roku niemożliwe do osiągnięcia i zgłoszony 

będzie wniosek o przesunięcie wykazania terminów tymi rezultatami, no bo teraz 

się to nie uda, ale to nie jest żadna przeszkoda, aby rozliczyć środki. Dodał, że 

trwają zabiegi o pozyskanie dodatkowych pieniędzy na ten obiekt, unijnych i ma 

nadzieję, że te zbiegi przyniosą niedługo pozytywny efekt. 

 

Ad. 10  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź poinformował, 

że do biura rady nie wpłynęły żadne odpowiedzi, więc sądzi, że nie było żadnych 

pytań, na jakie miałby wpłynąć. 



 33 

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że pytał 

Burmistrza o inwestycję Zintegrowana Gospodarka Wodno-Ściekowa i błędy, jakie 

zostały tam popełnione, że nie wszyscy podpisali zgodę na przeprowadzenie tej 

inwestycji na ich terenie i tak jest w protokóle napisane. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź zapytał 

Radnego Piłkowskiego czy teraz zadaje to pytanie? 

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie odpowiedział, że 

pytał już o to na poprzedniej sesji, czy Panu Burmistrzowi coś na ten temat 

wiadomo, bo wymienił wówczas nazwisko Pana, na którego terenie zostało coś 

zrobione niezgodnie z prawem i pisał on do Związku Miast i Gmin Dorzecza 

Parsęty, protestując. Przedstawił także na sesji informacje, że gdy była inwestycja 

w 2010 roku prowadzona np. w Gminie Sławoborze, to nie wszyscy mieszkańcy, 

właściciele terenu podpisali zgodę, żeby ją przeprowadzić na ich terenie, a było to 

przede wszystkim związane z tym, niedawno było takie doniesienie prasowe, że           

w Gminie Białogard postawiono komuś przepompownię na jego działce                        

i poprowadzono tam rurociąg niezgodnie z prawem, a właściciele nie wyrazili na 

to zgody. Jak te sprawy są załatwiane?. Tu obecny jest Burmistrz i jednocześnie 

człowiek, który bierze pieniądze z Dorzecza Parsęty. Następnie zwrócił się, do 

Pana Burmistrza z pytaniem czy to kłamstwo?  

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina zapytał skąd jeszcze bierze pieniądze? 

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie opowiedział, że 

jeszcze z RWiK-u. 

Burmistrz Karlina Waldemar ponownie zapytał skąd jeszcze? 

Pan Bogdan Piłkowski następnie zapytał, dlaczego nie ma jeszcze na stronie 

internetowej  BIP oświadczeń majątkowych? 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź zapytał,                        

a dlaczego miałyby być? 
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Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie odpowiedział, że 

termin składania oświadczeń to był dzień 30 kwietnia, jeżeli prasa podaje już, jakie 

są zarobki, to dlaczego mieszkańcy nie mogą się zapoznać. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź zapytał Pana 

Piłkowskiego, czy wie kiedy jest ostateczny termin ukazania tego na BIP-ie? 

Zapytał czy zna ten termin? 

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że nie 

pamięta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź dodał, że skoro 

nie wie to niech najpierw sprawdzi a potem zabiera głos w tej sprawie. 

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że zatem 

jest to ostateczny termin i nie znaczy to, że nie można złożyć tego zeznania 

podatkowego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź zaznaczył, że 

Pan Piłkowski też nie złożył swojego świadczenia w styczniu i dlatego nie 

powinien używać takich przykładów.  

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie odparł, że złożył            

w terminie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź powiedział, że 

w takim razie również umieści to na tablicy ogłoszeń. stwierdził jeszcze, że dzisiaj 

Pan Piłkowski nie zmęczył słuchaczy i tych wypowiedzi było mało, mówi on, że 

to w protokóle było napisane, tylko ciężko jest czasami stwierdzić, czy Pan 

Piłkowski zadał pytanie, czy po prostu stwierdził. Radny Piłkowski wygłasza 

monologi, a następnie mówi, że tam było pytanie, a problemem i kłopotem w tym 

jest, żeby później z protokołu to wyłapywać, bardzo często okazuje się, że całe np. 

półtorej godziny przemowy Pana Piłkowskiego, to są tylko przemowy. Podkreślił, 
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że jeżeli Pan Bogdan Piłkowski ma jakieś pytania, to powinien przynieść do Biura 

Rady, zgłosić je, a wtedy Pan Burmistrz na nie odpowie.  

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że swoje 

wystąpienie przekazał pracownikowi Biura Rady żeby mógł przepisać do 

protokołu.  

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina powiedział, że Radny Piłkowski jest 

taki dobroduszny, że przekazał materiały, żeby ktoś mógł coś napisać, zdarza się, 

że przychodzi do urzędu, żeby zrobić komuś na złość, stoi nad urzędnikiem                  

i dyktuje mu pytanie, na które on chce uzyskać odpowiedzi. Przypomniał także 

sytuację z kasy, kiedy Pan Piłkowski przyszedł z workiem drobnych na złość,                

a kasjerka musiała to wszystko przy nim liczyć, takich złośliwości jest cała masa. 

Najprecyzyjniej otrzyma Pan Piłkowski odpowiedź na pytania które sam napisze          

i sam się pod tym podpisze, bo pełną satysfakcję odczuwa dopiero wtedy, kiedy 

uda mu się do końca „wdeptać” człowieka w ziemię, że udało się komuś zrobić na 

złość. Natomiast odnośnie ZIT-u - raportu końcowego komisji zatwierdzającej 

jeszcze nie ma, jak kiedy tylko będzie, a jest to informacja publiczna, nikt jej                     

w tajemnicy nie będzie trzymał, a co do sytuacji, o których mówił Pan Piłkowski 

nie będzie się do odnosił, kiedy nie zna szczegółów. Jeżeli Pan Piłkowski opisze 

szczegółowo informacje, to otrzyma także szczegółową odpowiedź. Jeżeli chodzi 

o czysto - formalny aspekt, to czy ktoś miał pozwolenie, czy nie, czy ktoś cofnął, 

zbudował na nie swoim gruncie bez zezwolenia, to tutaj też Pan Piłkowski 

powinien się zwrócić do konkretnych spółek operatorskich. Beneficjentem tego 

dużego projektu jest Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty, ale tylko w zakresie 

pomocy technicznej, tam gdzie była dotacja na zarządzanie tym projektem, 

natomiast takim beneficjentem rzeczywistym z tych pieniędzy inwestycyjnych są 

trzy spółki operatorskie, to są wodociągi kołobrzeskie, szczecineckie                            

i białogardzkie, wszystkie formalności związane z prowadzeniem tych inwestycji 

na obszarze całego Dorzecza, nadzorowanie tych inwestycji znajdowało się po 

stronie spółek operatorskich, więc trudno się w jednej chwili, ad hoc do tego 

odnieść, czy tam było jakieś wykroczenie prawa, czy nie było. Dodał, że jeżeli 
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ktoś uważa, że zostało złamane prawo, zawsze może, czy swoich osobistych praw, 

czy innych dochodzić w odpowiednich instytucjach  i organach.  

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie przypomniała 

radcy prawnemu o odpowiedzi na zadane przez nią pytanie dotyczące ogłoszenia 

przetargu na zarządzanie obiektem. 

Pan Aleksander Twarowski Radca Prawny w Urzędzie Miejskim w Karlinie 

odpowiedział, że zapytania są kierowana do Burmistrza, natomiast on się 

wypowiada w sprawach dotyczących uchwał, które są procedowane przez resztę 

Rady, nie był osobą, która zatwierdzała specyfikację, istotę zamówienia                          

i nie odpowiada za kształt tej umowy, więc nie może się wypowiadać, bo nie zna 

całości tematyki. Radca ustosunkowuje się do projektów uchwał, a jeżeli są 

kierowane konkretne zapytania, to takie zapytania są adresowane do Burmistrza, 

który jeżeli uzna za stosowne zwrócenie się do radcy o udzielenie opinii prawnej, 

wówczas taka na jego użytek zostanie wydana.  

Radna Rady Miejskiej w Karlinie Pani Tamara Korzeniowska dodała, że 

zatem swoje zapytanie kieruje do Burmistrza. 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przypomniał, że 

jest to punkt 10, który dotyczy tylko i wyłącznie tego, co było powiedziane na 

poprzednich sesjach, więc prosi nie ponawiać kolejnych pytań. Drugą sprawą jest 

to, że jeśli ktoś chce uzyskać opinię prawną powinien napisać pytanie, skierować 

do Biura Rady, wtedy Przewodniczący skieruje to do Burmistrza, a jeżeli uzna on, 

że to pytanie powinno być rozpatrzone to przekaże je radcy prawnemu i prosi aby 

takiego postępowania się trzymać. 

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedziała, że 

pamięta, jak były udzielane odpowiedzi przez radcę prawnego i nie było z tym 

problemu, a teraz jest problem. 
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Pan Piotr Gwóźdź stwierdził, że nie dziwi się radcy, że nie chce odpowiadać             

w sprawach, do których nie jest przekonany, a na niektóre rzeczy nie można 

odpowiedzieć tak na gorąco. 

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej zaznaczył, że jego pytanie 

dotyczyło konkretnej uchwały, odrzuconej przez Wojewodę, chodziło o skargę 

Państwa Kopynieckich, żeby Pan radca prawny odpowiedział i zajął stanowisko. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź sprostował, że 

pytanie Pana Piłkowskiego dotyczyło tego, kto będzie oddawał pieniądze,                

a w tej uchwale nie było nic o pieniądzach.  

Pan Bogdan Piłkowski dodał, że ta uchwała była niekompletne i została 

odrzucona przez Wojewodę, a radni pracując w Komisji Rewizyjnej mają 

podzielone zdania, Radna Pani Korzeniowska twierdzi, że będą to zwracali 

mieszkańcy, natomiast on przychyla się do wniosków i pism Państwa 

Kopynieckich, że dopłata nie jest dla mieszkańców, tylko jest adresowana dla 

RWiK Białogard, związane jest to z taryfami, dopłata do taryf i jego zdaniem nie 

będzie żadnych skutków dla mieszkańców, jeżeli okaże się, że Pan Miśko 

Burmistrz Karlina zrobił coś niezgodne z prawem i RWiK będzie musiał zwracać 

te pieniądze.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź zapytał Pana 

Piłkowskiego zatem po co kieruje pytania do radcy, skoro już zna na nie 

odpowiedź? 

Radny Rady Miejskiej w Karlinie Pan Bogdan Piłkowski wyjaśnił, że chce 

znać opinie radcy. 

Pan Piotr Gwóźdź jeszcze raz powtórzył, że należy napisać pytanie, a ono 

zostanie przekazane dalej. 
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Ad. 11 

Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej            

w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź podziękował za przybycie i udział radnym oraz 

zaproszonym gościom i o godzinie 12
45

 dokonał zamknięcia XLIX sesji Rady 

Miejskiej w Karlinie. 

Protokołowała: 

Ilona Pyrtek-Safaryn 

 

Część załączników o których mowa w protokole nie jest zamieszczona na stronie 

BIP Urzędu Miejskiego w Karlinie ze względu na obszerność. Z załącznikami 

można się zapoznać w Biurze Rady na zasadach określonych w ustawie z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2001 r. Nr 112, poz. 

1198 z późn. zm.) oraz Statutu Gminy Karlino (Dz. Urz. Woj. 

Zachodniopomorskiego z 2009 r. Nr 59, poz. 1565, z późn. zm.). 

 


